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Vážení a milí spoluobčané,                                                                                                
ve snaze o  vytvoření estetického, bezpečného a 

funkčního veřejného prostoru naší obce probíhal letošní 
rok v  režimu projektování, vyřizování stavebních 
povolení a shánění dotací. Cesta od prvotního nápadu 
k  získání stavebního povolení je dlouhá a náročná, 
nespočet hodin strávených papírováním, běháním po 
příslušných úřadech, občas i zklamání z  výsledků 
neodpovídajícím představám. Některé z  projektů již 
dostaly zelenou a můžeme se těšit na jejich realizaci.

Valtínov rybník na parc. 32/1

Valtínov rybník na parc. 2503
V  měsíci listopadu jsme spustili výstavbu 

Odpočinkové zóny a přilehlého parkoviště na Malém 
Podolí podpořenou dotací z programu IROP. Byl bych 
moc rád, aby společenský život v Kunžaku byl aktivní. 
Výstavbou odpočinkové zóny vznikne prostor pro 
setkávání občanů všech věkových skupin a místo pro 
kulturní a společenské akce v naší obci, kde bude každý 
z nás vítán. Součástí projektu je parkoviště s kapacitou 
48 parkovacích míst. Nadále hledáme místa pro řešení 
přetlaku parkujících aut.

Plán odpočinkové zóny Kunžak
V  příštím roce zahájíme výstavbu vodojemu 

v Kunžaku a Valtínově, kanalizace a čistírny odpadních 
vod ve Valtínově. Zdrojem vody pro vodovod Kunžak 
je voda z místních zdrojů. Vodu čerpanou ze studny 
K ř i k a v a , p ře če r p á m e d o v o d o j e m u , z d e j i 
vodohospodáři upraví, aby splňovala všechny zákonem 
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stanovené parametry pro pitnou vodu. Z  nádrže 
úpravny se pak voda čerpá do zásobníku a odtud do 
vodovodního řádu. Vzhledem k omezené kapacitě a 
stáří stávajícího vodojemu bylo nutné tuto situaci řešit. 
Již minulé zastupitelstvo rozhodlo o vybudování 
nového vrtu v Kunžaku i Valtínově. Postavením nového 
vodojemu a připojením obou vrtů bude mít obec 
Kunžak do budoucna zajištěné dostatečné dodávky 
kvalitní pitné vody. Zdrojem vody pro vodovod 
Valtínov je voda z  místní studny, která je mělká a 
v  letních měsících je nutné vodu dovážet. Postavením 
nového vodojemu a připojení již provedeného vrtu 
bude dodávka kvalitní pitné vody pro občany Valtínova 
též vyřešena. Problematiku kanalizace a čističky 
odpadních vod ve Valtínově řešilo několik předchozích 
zastupi te ls tev. V  loňském roce se podař i lo 
vyprojektovat gravitační kanalizaci a navrhnout ČOV 
v  provedení, na které jsme dostali příslib dotačního 
titulu ze Státního fondu životního prostředí.

V oblasti bezpečnosti obecní zastupitelstvo schválilo 
pořízení hasičského dodávkového vozu, díky kterému 
budou moci naši hasiči efektivněji zasahovat i v méně 
přístupných lokalitách. Za pomoci dotace IROP bude 
v  dubnu 2025 uveden do provozu devítimístný 
Volkswagen Crafter disponující potřebnou výbavou a 
technikou pro zásah místního hasičského sboru ve 
špatně přístupných místech, transportu osob, likvidaci 
škod, asistence u nehod či živelných pohrom.

Dalším IROP dotačně podporovaným titulem je 
nákup univerzálního traktoru Kubota pro posílení 
komunální techniky. Vozový park obecní údržby čítá 
techniku starší osmnácti let, s věkem strojů je spojená 
častá poruchovost, tj. vyřazení techniky na čas 
z  provozu a výdaje na opravu. Nový traktor nám 
výrazně pomůže při zajištění plynulého chodu údržby 
v obci.

Aktivně hledáme, jak snížit náklady na energie 
v  obci. Jak jsem již informoval, smysl nám dává 
instalace fotovoltaických elektráren s využitím finanční 
podpory z dotačních programů Státního fondu 
životního prostředí. V  současné době máme požádáno 
o dotaci na pořízení fotovoltaických systémů na střechy 
veřejných budov. Cílem této akce je instalace 
fotovoltaických panelů na budovu MŠ, ZŠ, OÚ a ČOV. 
Vyrobená elektřina se využije k  vlastní spotřebě 
jmenovaných objektů, přetoky energie vyrobené solární 
elektrárnou mateřské školy budou sdíleny pro veřejné 
osvětlení v  obci, sportovní halu, knihovnu a posílí 
fotovoltaické panely ČOV.

Jistě jste zaznamenali, že pokračujeme ve výměně 
VO. Do konce letošního roku budou všechna světla 
veřejného osvětlení nahrazena úspornými LED svítidly. 
Potěšíme občany pohybující se po obci v  nočních 
hodinách, veřejné osvětlení obce bude svítit po celou 
noc.

Chceme v Kunžaku udržet, popřípadě přivést mladé 
rodiny. Na Malém Podolí budujeme stavební parcely 

pro výstavbu 12 domů. Tento krok podpoří další rozvoj 
naší obce.

 
Oceňuji aktivitu spoluobčanů při třídění a tím 

snižování množství odpadů. Žádám vás, kteří vyvážíte 
posečenou trávu na pole v okolí obce, využijte pro tento 
bioodpad hnědé popelnice či kompost. Při přívalových 
deštích nám tento nevhodně uložený odpad ucpává 
kanalizaci.

Bohužel musím opět upozornit, že deponie na 
Velkém Podolí /prostor pro pálení čaroděnic/je určena 
pouze pro ukládání větví. 
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Podzim v knihovně
13. listopadu se v  obecní knihovně uspořádal 

program pro děti s rodiči. Cílem setkání bylo namalovat 
společný obraz, který vyzdobí prostor knihovny. Děti si 
nejprve ve skupinkách se svými rodiči přečetly knihy, 
které měly společné téma. Knihy vyprávěly o barvách. 
Každá skupina potom svou knihu představila ostatním. 
Dále jsme se seznámili s  příběhem Malého prince a 

oddali se malbě tohoto námětu na veliké plátno 
temperovými barvami. Důkazem zaujetí dětí do 
malování bylo ticho a klid, který rodičům dopřál 
zastavení u šálku čaje.

Mgr. Marie Straková

Obec zakoupila tenisové kurty, pro zajištění provozu 
sháníme spolehlivou osobu na částečný úvazek na 
místo Správce tenisových kurtů. 

Další nepříjemná překvapení, se kterými se 
setkáváme při procházkách obcí jsou psí exkrementy. 
Hlavně v zimě mají někteří majitelé psů dojem, že to, co 
je tak malé, vlastně nemá cenu sbírat nebo s 
prominutím tekuté, že ani nabrat nelze ukryje sníh, a 
pak mnohé chodce čeká na podrážce nemilé 
překvapení. Výmluv, proč psí trus nesbírat je mnoho. 
Možná někoho napadne, zda to není povinnost rychlé 
roty, když u odpadkových košů chybí sáčky.  Ne, je to 
opravdu povinnost a zároveň i slušnost, sbírat a uklízet 
nepořádek po svém pejskovi. Obecní vyhláška je 
v tomto ohledu jasná.

S  příchodem zimy připomínám, že jednou ze 
základních povinností uživatelů místních komunikací je 
zajistit, aby odhrnování sněhu nebránily popelnice, 
zaparkovaná vozidla a ostatní překážky na kraji 
soukromého pozemku sousedíc ího s místní 

komunikací, či na pozemku obecním. V případě 
zanedbání této povinnosti nejsme schopni zajistit 
včasný a řádný úklid komunikace, mohlo by také dojít 
k  neúmyslnému poškození vašeho majetku. Zimní 
údržba se provádí podle plánu zimní údržby.

Děkujeme panu Plucarovi za vánoční  stromeček na 
kunžackém náměstí, dík patří též všem, kteří se podílí 
na vánoční výzdobě, aktivitách spojenými s adventem a 
vánočními svátky v  naší obci. Pokud máte na svém 
pozemku jehličnan, který stíní domu či jinak překáží, 
budeme rádi, když ho obci v  nadcházejících letech 
darujete, udělá radost obyvatelům i návštěvníkům. 

Vážení spoluobčané, přeji Vám, aby nadcházející 
vánoční svátky provázela pohoda, radost, láska a dobrá 
nálada v přítomnosti blízkých. Do roku 2025 pevné 
zdraví, štěstí a spokojenost.                                                                                           

                                                                                       
Petr Král, starosta obce
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OBEC Kunžak 
Zastupitelstvo obce Kunžak 

Obecně závazná vyhláška obce Kunžak 
o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

Zastupitelstvo obce Kunžak se na svém 
zasedání dne 14.11.2024 usneslo vydat na 
základě § 14 zákona č. 565/1990 Sb., o místních 
poplatcích, ve znění pozdějších předpisů (dále 
jen „zákon o místních poplatcích“), a v souladu 
s § 10 písm. d) a § 84 odst. 2 písm. h) zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, tuto obecně závaznou 
vyhlášku (dále jen „vyhláška“):

Čl. 1
Úvodní ustanovení

(1) Obec Kunžak touto vyhláškou zavádí místní 
poplatek za obecní systém odpadového 
hospodářství (dále jen „poplatek“).
(2) Poplatkovým obdobím poplatku je 
kalendářní rok.
(3) Správcem poplatku je obecní úřad Kunžak.

Čl. 2
Poplatník

(1) Poplatníkem poplatku je :
a) fyzická osoba přihlášená v obci nebo
b) vlastník nemovité věci zahrnující byt, rodinný 
dům nebo stavbu pro rodinnou rekreaci, ve 
které není přihlášená žádná fyzická osoba a 
která je umístěna na území obce.
(2) Spoluvlastníci nemovité věci zahrnující byt, 
rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou rekreaci 
jsou povinni plnit poplatkovou povinnost 
společně a nerozdílně.

Čl. 3
Ohlašovací povinnost

(1) Poplatník je povinen podat správci poplatku 
ohlášení nejpozději do 30 dnů ode dne vzniku 
své poplatkové povinnosti; údaje uváděné v 
ohlášení upravuje zákon.
(2) Dojde-li ke změně údajů uvedených v 
ohlášení, je poplatník povinen tuto změnu 
oznámit do 15 dnů ode dne, kdy nastala.

Čl. 4
Sazba poplatku

(1) Sazba poplatku činí 900,- Kč.
(2) Poplatek se v případě, že poplatková 
povinnost vznikla z důvodu přihlášení fyzické 
osoby v obci, snižuje o jednu dvanáctinu za 
každý kalendářní měsíc, na jehož konci
a) není tato fyzická osoba přihlášena v obci, nebo
b) je tato fyzická osoba od poplatku osvobozena.
(3) Poplatek se v případě, že poplatková 
povinnost vznikla z důvodu vlastnictví 
jednotlivé nemovité věci zahrnující byt, rodinný 
dům nebo stavbu pro rodinnou rekreaci 
umístěné na území obce, snižuje o jednu 
dvanáctinu za každý kalendářní měsíc, na jehož 
konci
a) je v této nemovité věci přihlášena alespoň 1 
fyzická osoba,
b) poplatník nevlastní tuto nemovitou věc, nebo
c) je poplatník od poplatku osvobozen.

Čl. 5
Splatnost poplatku

(1) Poplatek pro poplatníka dle čl. 2 odst. 1, 
písm. a) této vyhlášky je splatný jednorázově a to 
ne jpozdě j i do 31 . b řezna p ř í s lušného 
kalendářního roku.
(2) Poplatek pro poplatníka dle čl. 2 odst. 1, 
písm. b) této vyhlášky je splatný jednorázově a 
to nejpozdě j i do 30.června př íslušného 
kalendářního roku.
(3) Vznikne-li poplatková povinnost po datu 
splatnosti uvedeném v odstavci 1 nebo odstavci 
2, je poplatek splatný nejpozději do patnáctého 
dne měsíce, který následuje po měsíci, ve kterém 
poplatková povinnost vznikla.
(4) Lhůta splatnosti neskončí poplatníkovi dříve 
než lhůta pro podání ohlášení podle čl. 3 odst. 1 
této vyhlášky.
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Čl. 6
Osvobození a úlevy

(1) Od poplatku je osvobozena osoba, které 
poplatková povinnost vznikla z důvodu přihlášení v 
obci a která je
a) poplatníkem poplatku za odkládání komunálního 
odpadu z nemovité věci v jiné obci a má v této jiné 
obci bydliště,
b) umístěna do školského zařízení pro výkon ústavní 
nebo ochranné výchovy nebo školského zařízení pro 
preventivně výchovnou péči na základě rozhodnutí 
soudu nebo smlouvy,
c) umístěna do zařízení pro děti vyžadující okamžitou 
pomoc na základě rozhodnutí soudu, na žádost 
obecního úřadu obce s rozšířenou působností, 
zákonného zástupce dítěte nebo nezletilého,
d) umístěna v domově pro osoby se zdravotním 
postižením, domově pro seniory, domově se zvláštním 
režimem nebo v chráněném bydlení, nebo
e) na základě zákona omezena na osobní svobodě s 
výjimkou osoby vykonávající trest domácího vězení.
(2)  Od poplatku se osvobozuje osoba, které 
poplatková povinnost vznikla z důvodu přihlášení v 
obci a která
a) která je přihlášena k trvalému pobytu v sídle 
ohlašovny Obecního úřadu Kunžak a na území obce 
se nezdržuje,
b) dlouhodobě se zdržující v cizině, pokud délka 
pobytu mimo území České republiky trvá nepřetržitě 
po celý kalendářní rok a z tohoto důvodu na území 
obce neprodukuje odpad,
(3) V případě, že poplatník nesplní povinnost ohlásit 
údaj rozhodný pro osvobození nebo úlevu ve lhůtách 
stanovených touto vyhláškou nebo zákonem, nárok na 
osvobození nebo úlevu zaniká.

Čl. 7
Přechodné a zrušovací ustanovení

(1) Poplatkové povinnosti vzniklé před nabytím 
účinnosti této vyhlášky se posuzují podle dosavadních 
právních předpisů.
(2) Zrušuje se obecně závazná vyhláška č. 1/2022 o 
místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství, ze dne 24.11.2022.

Čl. 8
Účinnost

Tato vyhláška nabývá účinnosti dnem 01.01.2025

Petr Král Mgr. Jan Dobeš
starosta místostarosta

Odpadové hospodářství 
Vážení spoluobčané,
předpokládám, že nikoho z vás nepotěšil fakt 

vyplývající z předchozí vyhlášky, a to že bude od 
nového roku poplatek za odpad na občana činit 
900 Kč. Částka 800 Kč nebyla změněna od roku 2022, a 
tehdy obec doplácela na odpadech 822 843,- Kč. Pro 
letošní rok je předpoklad doplatku přibližně 
1 220 000,- Kč a kvůli tomuto vysokému nárůstu jsme 
byli nuceni přistoupit ke zvýšení ročního poplatku.

Položkou, která v odpadovém hospodářství 
zaznamenává dramaticky největší nárůst, je směsný 
odpad – odpad v černých popelnicích. Kvůli snaze 
ukončit skládkování dochází k velkému nárůstu ceny 
skládkovného, který svozové firmy přenášejí na obce, 
potažmo na občany. Chtěl bych vás touto cestou 
požádat, abyste dobře zvažovali, jaký odpad dáváte 
do černých popelnic. Například sklo, které skončí ve 
směsném odpadu, výrazně prodražuje celý systém 
svozu, stejně jako další druhy odpadu, které se dají 
třídit. Obec Kunžak se ve třídění odpadu pohybuje 
dlouhodobě v lepším průměru. Na to, abychom 
udrželi do nejdéle stávající částku poplatku, se všichni 
musíme snažit, aby naše třídění bylo nadprůměrné a 
v černých popelnicích končilo jen opravdu nezbytně 
nutné množství odpadků.

Děkuji všem, kteří poctivě třídí. Má to cenu.

Mgr. Jan Dobeš, místostarosta

Cesta na Strmilov - únor 1942
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Adventní trhy 
Tato oblíbená událost v naší obci je již čtvrtým 

rokem neodmyslitelnou součástí vánoční atmosféry. 
Lidé mají možnost vychutnat si přicházející kouzlo 
Vánoc, nakoupit si řemeslné výrobky, poslechnout 
různá hudební vystoupení a užít přátelskou 
atmosféru. 

V letošním roce se o hudební a divadelní 
vystoupení postaraly děti z mateřské a základní školy. 
Velmi nás těší, že pozvání přijali nevidomí hudebníci 
Jan Beránek, Petr Mottl a Julie Sýkorová. Jejich 
vystoupení je příkladem lidské schopnosti, navzdory 
životním obtížím, vytvořit nezapomenutelný zážitek, 
který inspiruje a dojímá publikum. O vánoční 
atmosféru se stejně jako v minulém roce postarali 
svým hudebním vystoupením také Láďa Klíma a 
Helena Bombalová. 

Závěr adventních trhů měl na starosti Mikuláš se 
svou čertovskou družinou. Děti musely být letos 
opravdu hodné, protože rozdáno bylo 130 balíčků. Do 
realizace adventních trhů je zapojen velký okruh 
pořadatelů a lidí, kterým záleží na kulturním dění v 
obci. Opět děkujeme Michalu Dvořákovi za bezplatné 
zapůjčení podia a veškerého osvětlení. Také děkujeme 
Obci Kunžak, že akci finančně zaštítila. Velice nás těší, 
že každoročně přibývá nových prodejců a věříme 
v udržení tohoto trendu i v příštích letech.

Pořadatelé: SDH Kunžak, Svaz Žen, MŠ Kunžak, 
ZŠ SNW Kunžak, TJ Kunžak, MS Jitro, Obec Kunžak
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MATEŘSKÁ ŠKOLA KUNŽAK

Rekonstrukce hospodářského 
pavilonu 

Velkou část kalendářního roku probíhala 
v  mateřské škole rekonstrukce školní kuchyně a 
hospodářského pavilonu. Stavební práce byly 
zahájeny 29. dubna a skončily 31. července 2024, 
v  srpnu probíhala dodávka a montáž gastro 
vybavení. Vše se stihlo do začátku školního roku a 
nemyslím tím jen samotnou rekonstrukci, ale i 
úklidové práce, a to díky ochotě všech zaměstnanců.

Den otevřených dveří 

3. září oslavila Mateřská škola Kunžak 40. výročí 
od otevření. K této příležitosti proběhl 21. září den 
otevřených dveří. Veřejnost měla možnost nahlédnou 
do nově zrekonstruované školní kuchyně a do  
hospodářského pavilonu. Ve třídách měly paní 
učitelky připraveny dílničky pro děti. Na zahradě 
mohly děti využít velký skákací hrad, který školce 
zapůjčil Adrian Havlík a my mu tímto velmi 
děkujeme. Na nádvoří byla pro návštěvníky 
připravena káva a sladké občerstvení, které připravili 
zaměstnanci. Věřím, ze nikdo z návštěvníků neodešel 
bez toho, aby neochutnal guláš paní kuchařky. Byl to 
příjemně strávený sobotní den, plný milých setkání a 
vzpomínek na časy, kdy jsme ještě na svět hleděli 
bezstarostným dětským pohledem. Děkujeme všem, 
kteří nás přišli navštívit.



 9

Svatomartinské slavnosti a den 
laskavosti 

Zapojili jsme se do celorepublikového 
happeningu Jsem laskavec, aby si děti 
vyzkoušely jaké to je dělat dobro a rozdávat 
radost. 

Den laskavosti navazuje na svátek sv. 
Martina, který pro svou laskavost a spravedlnost 
se stal jedním z nejoblíbenějších svatých. 
V mateřské škole máme tento svátek moc rádi a 
každoročně se ho snažíme dětem přiblížit, aby 
znaly jeho pravou podstatu.

Koncert k 40. výročí mateřské školy 

V únoru tohoto roku se zrodila myšlenka 
uspořádat k výročí mateřské školy koncert. Věřte, že 
od myšlenky k uskutečnění tohoto přání vedla 
dlouhá cesta. Inspiraci, jak má takový koncert 
vypadat, jsme načerpali v ZUŠ Allegro a s jejich 
pomocí jsme ho dokázali uspořádat. Zpívání 
v  kostele bylo pro děti velkou motivací a to, že 
nacvičujeme zimní i vánoční písničky již v září, jim 

nevadilo. Koncert k oslavě 40. výročí mateřské školy 
byl výsledkem pilné práce, radosti a naplnění našich 
přání. Chtěla bych zde poděkovat paní učitelkám za 
jejich odhodlání. Zvláštní poděkování patří Marušce 
Strakové, která se na tvorbě koncertu podílela velikou 
měrou. Děkuji široké veřejnosti, že přišla podpořit 
potleskem naše malé i velké umělce.

Výtěžek z koncertu z dobrovolného vstupného byl 
věnován dětem - zaplatili jsme program mobilního 
planetária, které k nám přijelo 4.12., byl to velký 
zážitek.
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Vánoce – nejmilejší čas 

O Vánocích s i vš ichni pře jeme šťastnou 
budoucnost, pohodu a klid. Babičky často přály 
Vánoce požehnané. Tento rozměr Vánoc, ale zdá se, 
někdy chybí. S paní učitelkami i provozními 
zaměstnanci se snažíme najít a posbírat ztracené nitky 
vedoucí k původní podstatě Vánoc a předat je dětem.

Během podzimních měsíců vznikaly výrobky na 
adventní trhy, paní učitelky společně s dětmi, ale i 
samy ve volném čase, tvořily výrobky k prodeji. Je to 
příležitost, kdy můžeme společně přispět na dobrou 
věc. Několik let finanční výtěžek z prodeje výrobků 

putoval do organizace Zdravotní klaun. Komu bude 
věnován letos necháme rozhodnou děti společně 
s jejich rodiči v rámci dotazníku. Účast na adventních 
trzích má velký význam, společně můžeme i malým 
finančním příspěvkem přinést radost a naději do 
mnoha lidských životů. Děkuji Jovče Vilímkové a 
Květce Zušťákové za věnování jejich ručních výrobků 
k prodeji.

Poděkování 

Děkuji všem, kteří nám jakoukoliv formou 
pomáhají, každá pomoc či drobný dar jsou 
neocenitelné a udělají nám vždy radost. Děkuji 
zřizovateli a zastupitelstvu obce za veškerou 
spolupráci, která vede k pozitivním změnám a rozvoji 
mateřské školy. Děkuji zaměstnancům za to 
VŠECHNO, co pro školku a její děti dělají.

Naše společnost žije v mnoha ohledech velmi 
rychle. Vánoční stromky zdobíme ve velkém 
předstihu, dekorace vytahujeme s příchodem 
vánočních reklam, jako bychom se nemohli dočkat a 
pak ihned po Vánocích se těšíme na příchod jara. 
Naše touha žít neustále v budoucnosti nám ubírá na 
prožitku přítomné chvíle. Proto Vám přeji, abyste 
měli o Vánocích dostatek času zpomalit a užít si 
obyčejně neobyčejné sváteční chvíle.

Přeji Vám za všechny děti a zaměstnance mateřské 
školy v klidu a pohodě prožité Vánoce.

Veronika Dobešová, řed. MŠ Kunžak
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120. výročí otevření budovy  
školy v Kunžaku 

V  sobotu 7.  září proběhly v  Základní škole Sira 
Nicholase Wintona Kunžak oslavy 120.  výročí 
otevření budovy škola.

V dopoledních hodinách se ve škole konalo setkání 
současných a  bývalých zaměstnanců školy. 
Zaměstnanci, kteří odešli do důchodu nebo již pracují 
na  jiných školách si zavzpomínali na  své působení 
na škole v Kunžaku.

Ve 12. hodin ředitelka školy Eva Krafková zahájila 
slavnost pro veřejnost. Přivítala svého předchůdce 
ve  funkci pana Popelu, ředi te le a  kolegy 
ze sousedních škol, všechny bývalé absolventy školy, 
rodiče žáků, zástupce zřizovatele školy – současného 
pana starostu Petra Krále a členy zastupitelstva Obce 
Kunžak, dále i bývalé starosty, kteří stáli v  čele obce 
v minulých letech a  škola jim vždy ležela na  srdci 
a  dobře se  o  ni starali, pana Jaroslava Pudila, pana 
Jaroslava Čapka a pak také paní Hanu Koucourkovou 
– dceru Ruth Hálové (Wintonovo dítě).

Poté se  škole otevřela veřejnosti, v  jednotlivých 
třídách byly připraveny výstavy prací žáků, pomůcky, 
historické i  současné učebnice, fotografie třídních 
kolektivů od  začátku 20.  století, výstava o  Siru 
Nicholasi Wintonovi, žáci ukazovali přítomným, jak 
pracují s novými pomůckami v informatice, ve fyzice, 
v  přírodopise a  v angličtině. Také pro návštěvníky 
připravili malé pohoštění. Školu během odpoledne 
navštívilo více než dvě stě návštěvníků. Po  celou 
dobu byla škola zaplněna zájemci o  dění ve  škole 
a o její historii.

K  tomuto výročí škola vydala pamětní publikaci 
o  historii a  současnosti školy, kde jsou mimo jiné 
seznamy všech zaměstnanců a  absolventů. O  tuto 
publikaci byl velký zájem stejně tak i o upomínkové 
předměty s  logem školy. Na škole vlála školní vlajka, 
kterou si také k této příležitosti nechali vyrobit.

Slavnostní den byl zakončen koncertem skupiny 
Wilde Sticks, který se konal před školou.

ZÁKLADNÍ ŠKOLA SIRA NICHOLASE WINTONA KUNŽAK 
Ohlédnutí za uplynulými lety 

11. září to právě bylo 120  let, kdy byla slavnostně 
vysvěcena budova školy. Podle dobové fotografie 
se  tenkrát shromáždilo, i  přestože pršelo, velké 
množství lidí. Ve  školní kronice z  té doby se doslova 
dočteme:

„Po mnohém strádání žáků i učitelů v místnostech, 
které snad někdy vyhovovaly, ale během doby se staly 
úplně nezpůsobilými k účelu svému, po nekonečných 
odkladech vystavěla konečně obec slušnou budovu 
pro školy obecné a měšťanské. Slavnostní svěcení dne 
11.  září 1904 dálo se  způsobem nehlučným, však 
důstojným, za velké účasti zástupců úřadů zemských, 
autonomních, školských i církevních.“

O  stavbu nové školy usilovala Obec Kunžak 
dlouhá léta. Na  počátku minulého století, kdy bylo 
stavěno mnoho veřejných budov, bylo problémem 
získat úvěr. Nakonec se  podařilo prostřednictvím 
pana Františka Staňka ze Strmilova – poslance sněmu 
Království českého a říšské rady – získat příslib úvěru 
u  dvou pražských bank. Kunžacké zastupitelstvo 
v  čele se  starostou panem Františkem Šavrdou bylo 
ochotné si půjčit na  celou stavbu – 155  000,- Kč 
a zadlužit obec na následujících 75  let. V krátké době 
byla připravena parcela na  náměstí. Zjara roku 
1903  byly zbourány masné krámy a  koncem června 
se začalo s výstavbou. Stavba sama trvala 14 měsíců.

Během 120  let musela být budova několikrát 
opravována, několikrát změnila svůj vzhled (byla 
zelená, žlutá i  růžová). Větších oprav se  dočkala ve 
30.  letech. Po  válce v  r. 1945  musela být znovu 
opravována. V 50.  letech byla přivedena do  školy 
voda a  např. do  kabinetů el. proud. Od  té doby je 
školní kuchyně v  suterénu budovy. Rozsáhlejší 
úpravy probíhaly v 70. letech.

V roce 1995 se začalo s nejrozsáhlejší rekonstrukcí 
v dějinách budovy. Zastupitelstvům a starostům panu 
Jaroslavu Pudilovi a  panu Jaroslavu Čapkovi 
nechyběla odvaha pustit se  do tak rozsáhlých prací, 
a  nejen to – získat pro ně finanční prostředky. 
Na  místě bývalé půdy bylo vybudováno 5 nových 
učeben, 3 kabinety, cvičná kuchyně, sklad učebnic. 
Dále byly opraveny dva kabinety a 1 učebna 
v 1. poschodí a záchody ve všech patrech. Škola byla 
vybavena výtahem a stala se tak bezbariérovou. Také 
došlo ke  změně v  dalších podlažích, kde byla 
vybudována respiria, celá budova se  tím prosvětlila. 
Byla opravena fasáda celé budovy.

V  následujících letech probíhaly další úpravy. 
V  roce 1998  se  jednalo o  dvě rozsáhlé akce – 
p l y n o fi k a c i k o t e l n y ú s t ř e d n í h o v y t á p ěn í 
a  rekonstrukci školní kuchyně, jídelny a  šesti 
místností v  přízemí budovy. Každý rok poté jsme 
opravovali 1 či 2 třídy v 1. patře, z nich nejrozsáhlejší 
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úpravy se týkaly učebny fyziky – chemie. V roce 2004 
jsme opravili tělocvičnu.

V  roce 2009  byly opraveny omítky v  chodbě 
1. patra. Velké stavební úpravy probíhaly v roce 2012, 
kdy byla vyměněna střešní krytina a  zateplen strop, 
byl opraven topný kanál a hlavně byla vybudována 
přístavba, kde je nová učebna výtvarné výchovy, 
nářaďovna a sklad nábytku. Do školy se přestěhovala 
školní dílna. V  roce 2013 jsme konečně po  mnoha 
letech měli všechny učebny pod jednou střechou.

O  každý dům a  tím neméně o  budovu školy 
se musí stále pečovat, práce a údržba nikdy nekončí. 
V posledních deseti letech byla v budově vyměněna 
všechna okna. Došlo k  výměně plynového kotle, 
k  odpojení vytápění obecního úřadu a  k výměně 
nádrže na ohřev vody. Byla provedena rekonstrukce 
elektroinstalace, vodovodních přípojek a  oprava 
obkladů ve  školní jídelně. Vyměnilo se  obložení 
v  tělocvičně. Postupně se  obměňuje vybavení školní 
kuchyně. Stále se škola dovybavuje novým nábytkem, 
novou výpočetní technikou (server, počítače, 
notebooky, iPady, interaktivní tabule, služební 
t e l e f o n y p r o 
učitele, rozvedení 
wifi sítě po  celé 
b u d o v ě ) . B y l 
opraven výtah, 
konvektomaty, 
čerpadla. Byly 
opraveny vstupní 
dveře, zábradlí 
u  a n g l i c k ý c h 
dvorků.

J s m e šk o l a , 
která poskytuje 
dětem základní 
vzdělání, ale naší 
p r o fi l a c í j e 
environmentální 
výchova. Žijeme 
v  kraji, kde stojí 
zato učit děti vztahu k přírodě. A nic se nemá dělat 
polovičatě, tak jsme se  v  roce 2006 zapojili 
do  celosvětového projektu Ekoškola a  hned 
v následujícím roce se nám podařilo získat tento titul, 
který jsme již v  loňském školním roce po  šesté 
úspěšně obhájili. Co si zatím lze přestavit? Opět 
hodně práce, ale ta se  tentokrát velmi vyplatila. 
Ekoškola to není jenom třídění odpadků a  sběr 
tříděného papíru, sběr vybitých baterií, sběr léčivých 
bylin …. Ale je to hlavně celková péče o  prostředí, 
ve  kterém žijeme, tedy také o  prostředí školy. 
A hlavně během tohoto projektu se podařilo zapojit 
děti do  spolurozhodování o  dění ve  škole, z  dětí 
se  stali partneři dospělých, žáci přicházejí s  řadou 
neotřelých nápadů a  ty pak dokáží i sami realizovat, 
dokáží je prezentovat, učí se nést odpovědnost za svá 
rozhodnutí. Učí se  chovat s  pochopením nejen 

k přírodě, ale také k  lidem. Pomáhají nám dospělým 
starat se o tu naši školu.

Největší štěstí, které nás potkalo v  uplynulých 
letech, bylo setkání se  Sirem Nicholasem Wintonem. 
Měli jsme možnost zhlédnout film pana režiséra 
Matěje Mináče „Síla lidskosti“ o záchraně židovských 
dětí před jistou smrtí. Film nás velmi zaujal 
a  inspiroval. Proto jsme se  stali spoluiniciátory akce, 
kdy žáci škol sbírají podpisy pod petici žádající 
nominování S.N.Wintona na  Nobelovou cenu míru. 
V roce 2007 jsme se s panem Wintonem osobně setkali 
a požádali jsme ho, zda by naše škola mohla nést jeho 
jméno. On souhlasil a od ledna 2008 se jmenujeme ZŠ 
S.N.Wintona Kunžak. Pan Winton naši – svoji školu 
navštívil v červnu 2008.

Osobně jsme se  s  ním setkali v  roce 2011 při 
premiéře filmu „Nickyho rodina“ a pak v  roce 2014, 
kdy mu prezident republiky na Pražském hradě udělil 
Řád bílého lva a  naši žáci řád malého lvíčka. Až 
do  jeho smrti v roce 2015 jsme s ním byli v kontaktu, 
vždy se zajímal o dění v naší – jeho škole. Pak štafetu 
přebrala jeho dcera Barbara, která s  námi byla 

v kontaktu až do své 
smrti v  roce 2022. 
A  n y n í o  o d k a z 
svého otce pečuje 
syn Nick, který naši 
š k o l u n a v š t í v i l 
v  červnu letošního 
roku.
Š k o l a n a v á z a l a 
k o n t a k t t a k é 
s e  d v ě m a 
z  „Wintonových“ 
dětí, paní Marešovou 
a  p a n í R u t h 
H á l o v o u . P a n í 
Hálová se  stala naší 
p ř í t e l k y n í 
a  považovala se  za 

jednu ze  žákyň školy 
a  školu pravidelně navštěvovala a  byla naším 
„pojítkem“ s  Nicholasem Wintonem. Jsme hrdi 
na  jméno naší školy a  je pro nás velká čest a zároveň 
velký závazek nést jméno S.N.Wintona. Váží si toho 
nejen žáci, ale i  občané Kunžaku. Naše škola nese 
jméno Sira Nicholase Wintona nejen proto, že u  nás 
začala diskuse o  jeho nominaci na udělení Nobelovy 
ceny míru. Chceme také, aby se  na jeho čin nikdy 
nezapomnělo, chceme předávat našim žákům příklad 
jeho lidskosti, neokázalého hrdinství a lásky k lidem.

Co popřát naší škole do dalších let? Snad toto: aby 
v  ní vždy vládla přívětivá nálada, aby se  v  ní stále 
něco dělo, aby v ní děti byly šťastné a  zvídavé, aby 
se dospělí o ni dobře starali, aby se do ní každý rád 
vracel, aby každý nově příchozí hned na první pohled 
poznal, že v  ní vládne dobrý duch a  příjemná 
atmosféra a aby dělala čest svému jménu – Základní 
škola Sira Nicholase Wintona Kunžak.
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Projekt Cirkus Happy Kids 
Ve škole jsme pokračovali v  oslavách 120.  výročí 

otevření budovy školy a  nadělili jsme si dárek 
v  podobě týdenního projektu Cirkus Happy Kids. 
Do  projektu se  zapojili všichni žáci školy. V  sobotu 
21. září k nám přijel cirkus, ale ne ledajaký. Vše začalo 
v  neděli stavěním šapitó, kdy ruku k  dílu přiložili 
rodiče a  pomohli stan postavit, aby sem v  pondělí 
mohli přijít naši žáci shlédnout představení 
profesionálních artistů, kouzelníků a  klaunů rodiny 
Lagronových. A  potom to vše vypuklo. Děti 
se  rozdělily do  jednotlivých skupin a  začal trénink 
pod vedením zkušených trenérů z cirkusu, trénovalo 
se  i  v úterý a  ve  středu. Ve  čtvrtek byla generální 
zkouška v kostýmech a navečer to propuklo naostro. 
Ve  dvouhodinovém představení nyní již naši 
opravdoví cirkusoví umělci předvedli vynikající 
výkony. Představení mělo velký úspěch, stejně jako 
další představení, které se  konalo v  pátek. 
Vystupovali zde fakíři, žongléři, akrobaté, klauni, 
kouzelníci, černé divadlo, provazochodci a  někteří 
cvičili na visuté hrazdě.

Děti se  během projektu naučily novým 
dovednostem a  při závěrečných představeních 
zazářily jako hvězdy manéže ve  světlech ramp 
cirkusového šapitó. Smyslem projektu není jen 
dětem zprostředkovat zážitek z  cirkusového 
prostředí. Ale jde i o možnost každého otestovat si 
své hranice, zjistit své možnosti, vnitřně růst 
i odhalit své mnohdy skryté talenty, které v běžném 
životě zůstanou bez povšimnutí. Stát uprostřed 
manéže a předvést svůj um vyžaduje notnou dávku 
odvahy i  překonání trémy. Odměnou pak byl 
zasloužený aplaus publika celého cirkusového 
stanu. Jeden za všechny – všichni za  jednoho – to je 
základní myšlenka projektu. Děti se učí intenzivně 
spolupracovat, na  vlastní kůži zažít pocit 
zodpovědnosti za  celou skupinu a podporovat své 
spolužáky při tréninku. Poděkování patří všem 
z  cirkusu Happy Kids za  jejich trpělivost a  skvělý 
přístup k  dětem, učitelům za  pomoc při organizaci 
celého projektu, rodičům, kteří pomohli nejen 
postavit, ale také zbourat šapitó a především dětem, 
které předvedly úžasné výkony. Jsem ráda, že nejen 
děti, ale i publikum zažily něco neopakovatelného.

Granty 
Již mnoho let se  snažíme získat finanční 

prostředky prostřednictvím různých grantů. Buď jsme 
sami žadatelé, nebo se zapojujeme do projektů, které 
pro nás realizují jiné subjekty.

• Mléko do  škol – Již tradičně se  účastníme 
projektu Mléko do škol. Ceny mléčných výrobků jsou 
dotovány z  prostředků ČR a  EU. Výrobky nám 
dodává firma Laktea.

• Ovoce a zelenina do škol
Škola je zapojena do  projektu Ovoce a  zelenina 

do škol, žáci celé školy dostávají zdarma jednou týdně 
ovoce, nebo zeleninu. Projekt je podpořen z  financí 
ČR a EU. Zboží nám dodává firma Bovys.

• Aktivace žáků ve vzdělávání ke klimatu
Realizátorem projektu je Lipka – školské zařízení 

pro environmentální vzdělávání Brno. Program 
realizovaný v  naší škole má název Klimatická 
zahrada.

• OP JAK – Operační program Jan Amos 
Komenský

Od září 2023 čerpáme finanční prostředky 
z  programu OP JAK. Finanční prostředky budou 
použity na  inovativní vzdělávání žáků, další 
vzdělávání pedagogických pracovníků a  odborně 
zaměřená tematická a  komunitní setkávání v  ZŠ. 

Celková částka finančních prostředků na vybrané 
aktivity činí 824  263  Kč. Tuto částku během 
letošního a  příštího školního roku použijeme 
převážně na  zaplacení výukových programů 
a  exkurzí. Některé jsme již zorganizovali 
v podzimních měsících a další chystáme do konce 
tohoto školního roku a  během příštího školního 
roku. Nejnákladnější je doprava na  exkurze 
a výlety, takže tímto způsobem umožníme všem 
žákům zúčastnit se zajímavých akcí.
• Jčk – Podpora environmentálního vzdělávání, 
výchovy a osvěty (EVVO) a cílená podpora EVVO 
ve školách – Stromy a my
Cílem projektu je přiblížit žákům přímým 
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kontaktem s přírodou význam stromů 
pro krajinu (poznat je z  pohledu 
biodiverzity, potravních řetězců, 
uvědomit si jejich estetickou hodnotu, 
klimatický vliv a  význam dřeva jako 
e k o l o g i c k é h o a  u d r ž i t e l n é h o 
materiálu). Zároveň projekt bude 
podporovat zážitkové učení venku 
a učení se od sebe navzájem, zařazené 
aktivity s  optickými přístroji jsou 
motivačním prvkem pro navazující 
výuku přírodních věd v  dalších 
ročnících. Celkové náklady na projekt 
jsou 70 549,- Kč, z toho získaná dotace 
je ve výši 60 000,- Kč.

• Škola zařídí – kraj zaplatí
Žáci 7.  a 8.  ročníku se  zúčastnili 

exkurzem firmy Tesil Fibres v  Plané 
nad Lužnicí, která se zabývá recyklací 
plastových obalů. Pak ještě navštívili 
Chýnovské jeskyně.

Den stromů 
V  pátek 18.  října se  na Základní 

šk o l e S i r a N i c h o l a s e Wi n t o n a 
v  Kunžaku konala jedinečná akce v  rámci projektu 
„Děti dětem“ – oslava Dne stromů. Tento svátek, 
zaměřený na  význam a  přínos stromů pro životní 
prostředí, oslovil nejen malé účastníky z  prvního 
stupně školy, ale i pořádající osmou třídu a neposlední 
řadě doprovázející učitele.

Myšlenku nezastupitelnosti stromů se  osmáci 
rozhodli přenést na  své mladš í spolužáky 
prostřednictvím zábavného a  interaktivního 
programu v přírodní učebně školy. Na sedmi různých 
stanovištích si mladší děti mohly během dopoledne 
vyzkoušet nejrůznější aktivity. Mikroskopování 
větviček a  listů jim poodhalilo neviditelné tajemství 
stavby rostlin, zatímco výroba ptačích budek 

a  pozorování ptáků pomocí dalekohledů podnítilo 
využití zručnosti a  ukázalo možnost pomoci ptačím 
obyvatelům lesa.

Velkým lákadlem byly pro všechny nové dřevěné 
interaktivní prvky, které škola získala díky grantu 
Jihočeského kraje. Velký dřevěný dendrofon, 
na  kterém děti zkoumaly zvuky různých dřevin, 
a malované otočné kolo s kvízem o stromech, listech 
a  plodech, byly oblíbenými zastávkami soutěžících 
i ve volných chvilkách mezi jednotlivými stanovišti.

V  další části přírodní učebny si děti mohly 
vyzkoušet hmatové hádanky různých části rostlin, 
soutěžit v  hodu různými šiškami na  správný cíl 
označený nástěnným obrazem dřeviny nebo 

se  seznámit s  lesními patry a  jejich obyvateli. 
Naučily se výtvarnou techniku – frotáž, díky 
které se všem povedly barevné obrázky listů 
a kůry. V závěru si pak zasoutěžily v puzzlové 
výzvě – skládání stromů bylo příjemnou 
aktivitou, ve  které si každý mohl zopakovat 
nejznámější druhy lesních dřevin.
V  průběhu programu získávaly děti razítka 
za splněné úkoly na jednotlivých stanovištích. 
Vyplněnou kartičku pak při odchodu mohly 
využít k  získání sladké odměny, což 
motivovalo všechny k aktivní účasti a dodalo 
akci příjemnou soutěžní atmosféru.
Oslava Dne stromů na  Základní škole Sira 
Nicholase Wintona nejen posílila vztahy mezi 
žáky různých ročníků, ale také vyzdvihla 
důležitost environmentální výchovy, kterou 
škola aktivně propaguje.
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Týden mobility 
V  le tošním roce 
se  naše škola opět 
p ř i p o j i l a 
k  E v r o p s k é m u 
týd n u m o b i l i t y. 
2 0 .  z á ř í j s m e 
se  připojili k  výzvě 
Den bez aut, kdy 
j s m e s e  s n a ž i l i 
motivovat žáky, aby 
d o  šk o l y p ř i š l i 
p ě š k y , p ř i j e l i 
n a  k o l e , n e b o 
autobusem. 20.  září 
s e  v š i c h n i ž á c i 
zúčastnili programu 
Ride Wheel, kdy 
se zábavnou formou 
seznámili s pravidly 

silničního provozu, se  správným vybavením kola 
a  navíc viděli úžasné kousky předváděné na  kole 
Lukášem Müllerem.

Exkurze 
Z  programu OP JAK jsme hradili dopravu 

a  výukové programy v  rámci terénních exkurzí. 
Na  třídenní exkurzi na Novohradsku jeli i  žáci 
6.  třídy a  žáci 7.  třídy. Žáci 1.  a2.  ročníku byli 
na  výukovém programu Fantazia. Žáci 8.  a 
9.  ročníku 4.  listopadu navštívili Senát České 
republiky, před samotnou exkurzí je navštívil 
senátor Tomáš Třetina, který je seznámil s  prací 
senátu. Žáci 8. a 9. ročníku také byli v Jindřichově 
Hradci na  Burze škol. Žáci 2.  a 3.  třídy byli 
na exkurzi v kunžackém zemědělském družstvu.

Soutěže 
Starš í žáci se  zúčastni l i těchto soutěž í : 

Přírodovědný klokan, Logická olympiáda. Pro 
zá jemce ze  všech t ř íd j sme zorganizoval i 
matematickou soutěž „Kdo má pod čepicí?“.

Děti dětem 
Oblíbeným projektem je projekt Děti dětem. Žáci 

6. třídy připravili pro děti z prvního stupně zábavnou 
soutěž na téma Halloween.

Sběr papíru 
Žáci 9.  ročníku v  rámci biologického semináře 

zorganizoval i pro jekt „Papírem k  dortu !“ 
Spolupracovali s  vedením školy a  s obcí. Sami vše 
zařídili a  na  závěr samotnou soutěž vyhodnotili, 
vítězné třídy dostaly dorty. Výtěžek z prodeje papíru 
bude věnován na některou charitativní sbírku, kterou 
si sami žáci vyberou. Bylo sebráno 5,3 t papíru.

Výukové programy 
Žáci všech ročníků absolvovali výukový program 

Tonda obal na  cestách, kdy se  dovídali, jak správně 
třídit odpad.

Programů společnosti Theia se  účastnili žáci 
druhého stupně, kdy zabývali budováním dobrých 
vztahů v třídním kolektivu.
Žáci 1.  a 2.  ročníku byly v  jindřichohradecké 

knihovně na  programu Technická univerzita, který 
organizovala MAS Česká Kanada o.p.s.
Škola se zapojila do výzvy „Rozhýbej to ve škole“, 

kdy během čtrnácti dnů v září se několikrát denně si 
zacvičili nebo se  protáhli nebo si udělali rozcvičku 
ve třídách nebo ve škole. Také dobrovolníci pokračují 
v ranních bězích.

Přeji všem zaměstnancům a  všem žákům, jejich 
rodičům, našim příznivcům a  sponzorům, všem 
občanům obce Kunžak krásné Vánoce a v novém roce 
pevné zdraví, štěstí a pohodu.

Eva Krafková, řed. školy
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Tělovýchovna  jednota  Kunžak 
Oddíl fotbalu 

Druhé pololetí roku 2024 bylo ve znamení mnoha 
aktivit, organizačních změn a různorodých výsledků, 
které, i když ne vždy byly a jsou pozitivní, dokazují, že 
FOTBAL v KUNŽAKU ŽIJE. 

Mládež – mladší přípravka (U11), mladší žáci (U13), 
mladší dorost (U17) a starší dorost (U19):

Podzimní sezónu j sme úspěšně odehrá l i 
s  mládežnickými kategoriemi U11, U13, U17 a U19. 
Přestože se nám vždy nedařilo vítězným směrem, tak 
jsme si podzimní část s  dětmi velmi užili. Nadále se 
plně věnujeme tréninkům, jelikož nás v zimním období 
čekají zajímavé turnaje a chceme být skvěle připraveni 
na jarní sezónu. 

Chceme vás tímto pozvat na blížící se sportovní 
událost, kdy během zimního období bude Sportovní 
hala v  Kunžak hostit Zimní ligu mládeže v  kategorii 
U11, zastoupenou domácím týmem (kategorie U11). 

Přijďte povzbudit naše mladé hráče v  jejich snaze o 
co nejlepší výsledek v  uvedených termínech vždy 
v čase 8:00 – 17:00hodin.

Zimní halový turnaj OFS – U11, Kunžak
24.11.2024
21.12.2024
19.1.2025
8.2.2025
8.3.2025

Rád bych zde ještě doplnil akci, která se konala 
v polovině června 2024. Tělovýchovná Jednota Kunžak 
na domácím hřišti spolupořádala s  OFS JH velký 
fotbalový turnaj v  kategorii Ml. přípravek – U9. 
Celodenního turnaje se celkově zúčastnilo 23 týmů. 
Domácí tým „Kunžak – U11“ obsadil nakonec krásné 
11.místo. Důležitým faktem je to, že TJ Kunžak 
potvrdila, že podobné akce pro budoucnost naší 
fotbalové mládeže umí pořádat a tím významně 
zhodnotila svoji prestiž na okresní i krajské úrovni. 
Zajisté se budeme rádi ucházet o možnost další 
podobné aktivity v  příštím roce, jelikož pro sport 
v Kunžaku je to vždy pozitivní reklama.

V  trenérském obsazení je nadále Michal Novák, 
Sabina Roninová, David Račák. Nově se trenérský tým 
mládeže rozšířil o Karla Winklera a Vincenza Criscuolo. 

Všem děkujeme za podporu a nasazení. Těšíme se 
na další zápasy jak během zimní přípravy, tak v  jarní 
části sezóny!

MUŽI: 
Podzimní část sezony je pro naše mužstvo 

v  kategorii Mužů těžkým obdobím. Po 3 úspěšných 
přípravných zápasech během léta, se podzimní sezóna 
odvíjí ve zcela odlišném duchu. I když výsledky často 
neodpovídají odvedenému výkonu, je nutné si přiznat, 
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Oddíl kuželek 
TJ Kunžak A
Áčko v nejvyšší krajské soutěži KP I je v polovině 

sezóny se ziskem 8 bodů na 6. místě z 12-ti účastníků. 
Výkony jsou na dobré úrovni a družstvo má na 
umístnění v  horní polovině tabulky. Cílem by mohlo 
být umístnění v první trojce.

TJ Kunžak B
Béčko hraje v druhé krajské soutěži KP II a po 

odehrání 6-ti kol je na posledním místě s  0 body. Na 
vině je především absence hráčů základní sestavy, 
družstvo neodehrálo v plné sestavě žádný zápas. Ode 

dna se dobře odráží, tak snad se sestava stabilizuje a 
podaří se soutěž udržet.

TJ Kunžak C
Céčko v okresním přeboru OP J. Hradec je zatím na 

výborném 4. místě. Tabulka je vinou různého počtu 
odehraných utkání trochu nepřehledná, první tým má 
odehráno 5 zápasů, druhý a třetí 6 zápasů, naše Céčko 4 
zápasy. Družstvo má na umístnění v  horní polovině 
tabulky.

Z ostatních sportovních aktivit nás v lednu nás čeká 
jubilejní XV. ročník memoriálu F. Dvořáka, přebory 
okresu a na konci sezóny tradiční Bohoušova 30.

 
         Sestavy družstev: 2024-2025:

 Družstvo A: Jirků Pavel, Hrůza Radek, Brtník 
Lukáš, Horák Michal, Kopečná Dana, Brát Jiří

 Družstvo B: Mrkva Ondřej, Brtník Josef, 
Burian Radek, Kopalová Stanislava, Hanzal 
Karel, Večerka Kristián, Hrůza Radek ml., 
Zeman Jan, Škrabal Vlastimil 

 Družstvo C: Vilímková Jovana, Kudrnová 
Marie, Chramostová Marcela, Hanzalíková 
Libuše, Burianová Radka, Berková Milena, 
Řezáč Karel

Hodu zdar!
Radek Hrůza

že pro vítězství je zapotřebí přidat více než 
doposud. Je pravdou, že tým během léta opustil 
na hostování Fanda Fáber, jehož vynikající 
výkony v  uplynulých sezónách momentálně 
citelně chybí. Přesto, fotbal je týmová hra a naše 
mužstvo má mnoho dalších hráčů a talentů, kteří 
mají do týmu čím přispět. 

Během zimní přestávky se naše mužstvo 
Mužů opět zúčastní Zimního turnaje OFS, 
hraného ve St. Hlíně během února a března 2025. 

Do jarní sezony je naším cílem personálně 
posílit jak hráčský kádr, tak stabilizovat místo 
hlavního trenéra. Přejme si, že se nám podaří 
v  jarní části fotbalové sezony kvalitativní i 
výsledkový obrat. 

Závěrem poděkování všem, kteří aktivně 
podporovali a podporují fotbal v  Kunžaku. 
Zejména věrným fanouškům za jejich neustálou 
podporu i přes momentálně výsledkově negativní 
výkony.  

Touto cestou přeji všem trenérům, rodičům, hráčům, 
fanouškům i přátelům kunžackého fotbalu a sportu 
všeobecně, krásné a klidné prožití svátků vánočních a 

do nového roku 2025 vedle sportovních úspěchů 
především pevné zdraví.

Antonín Terš
Předseda fotbalového oddílu TJ Kunžak
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Stolní tenis Kunžak podzim 2024 
V  naší malebné obci Kunžaku má už dlouhodobě 

díky velké podpoře a pochopení Obecního úřadu stálé 
místo pingpongový oddíl.                                                                                                                             

Jeho členové reprezentují obec Kunžak – jako lvi – a 
šíří tak jeho slávu a dobré jméno po celém 
jindřichohradeckém okrese. A vedou si více než dobře! 
Členové pingpongového oddílu se v  letošní sezóně 
2024/2025 vracejí ze svých zápasů větš inou  
s vítězstvím.

V letošní sezóně je Kunžak A tým ve složení :
Rokyta Pavel       vedoucí týmu a hrající kouč
Račák David, Psota Ctibor, Brabec Petr, Holcmann 

Václav, Procházka Tomáš.
 Nově vznikl i tým Kunžak B ve složení:
Procházka Jaromír     vedoucí týmu a hrající kouč
Dvořák Ondřej, Marjeník Martin, Paulík Radek, 

Kopřiva David, Košťál Zdeněk, družstvo je posíleno dle 
p la tných pravidel hráč i Rokytou Pavlem a 
Holcmannem Václavem, kterým je potřeba tímto 
poděkovat za jejích nasazení a obětavost ve prospěch 
družstva!

     
V současné době jsme v jedné třetině soutěží –  tým 

A je na 1.místě tabulky Regionálního přeboru I. třídy a 
družstvo B je na druhém místě Regionální soutěže II. 
třídy. 

 Vytýčeným cílem  pro letošní sezónu pro družstvo A 
i B je bojovat o přímý postup do vyšších soutěží.

 Členové pingpongového oddílu se s podporou  MÚ 
Kunžak scházejí každý týden  v  pondělí v  17 hodin  
v městské sportovní  hale, a to i v přípravném období 
během letních prázdnin.

 Rádi Vás uvidíme při podpoře našich oddílů v hrací 
dny. Družstvo Kunžak  A  - jednou za 14 dnů v pátek od 
18 hodin. Družstvo Kunžak B – jednou za 14 dnů ve 
čtvrtek od 18 hodin (viz rozpisy utkání , které jsou 
vyvěšeny na informační tabuli u vrátnice sportovní 
haly).

  Těšíme se  na Vaši podporu a věříme, že Vás naše 
hra zaujme a bude pro Vás inspirací k  vlastnímu 
aktivnímu sportovnímu vyžití!

Zpracovali vedoucí týmů A a B pingpongového oddílu 
Kunžak Pavel Rokyta a Jaromír Procházka                                       

Výbor TJ Kunžak 
Jménem výboru TJ Kunžak chci poděkovat všem těm, kteří se podílí na chodu TJ.
Velký dík dále patří Obecnímu úřadu Kunžak a jejím zastupitelům, za podporu sportu v obci, Jihočeskému kraji, 

z  jejíchž dotačních programů čerpáme finanční prostředky na mládež a obnovu technického vybavení (v  letošním 
roce to byla bubnová sekačka), firmě Tecnocap a ZD Kunžak.

Velké poděkování patří též všem našim fanouškům, kteří se na nás chodí dívat, i když se zrovna nedaří a pevně 
doufám, že to tak bude i nadále.

Závěrem chci popřát všem spoluobčanům krásné Vánoce, pevné zdraví a hodně pohybu v novém roce 2025.
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Činnost za II. pololetí roku 2024 

Zásahy za období červen – listopad
   3.6. Technická pomoc - úklid vozovky po bouři 
   4.6. Technická pomoc - úklid komunikace 
 21.6. Technická pomoc - úklid komunikace 
 21.6. Technická pomoc - strom
 21.6. Technická pomoc - úklid komunikace 
 29.6. Technická pomoc - úklid komunikace 
    6.7. Technická pomoc - likvidace obtížného hmyzu 
    7.7. Technická pomoc - vyhledávání pohřešované                                                 
          osoby
  10.7. Technická pomoc - strom 
 10.7. Technická pomoc - strom
 10.7. Technická pomoc - odstranění nebezpečných                   
          stavů
  10.7. Technická pomoc - strom 
  11.7. Technická pomoc - strom 
  11.7. Technická pomoc - oplach komunikace 
  15.7. Technická pomoc - likvidace obtížného hmyzu
  16.7. Technická pomoc - transport pacienta 
  23.7. Technická pomoc - likvidace obtížného hmyzu
  30.7. Technická pomoc - likvidace obtížného hmyzu
    6.9. Ostatní pomoc - asistence cyklistické závody 
  6.10. Technická pomoc - vyhledávání pohřešované    
           osoby
  8.10. Technická pomoc - čištění kanalizace MŠ
10.10. Technická pomoc - transport pacienta 
11.10. Technická pomoc - oplach komunikace 

Ostatní akce
  15.6. Návštěva Národního technického muzea 
           Praha (mladí hasiči)
  23.6. Hasičské závody - Střížovice (JHHL)
  29.6. Hasičské závody - Mosty (JHHL)
  27.7. Hasičské závody - Kunžak (JHHL)
    6.9. Dozor cyklistické závody Okolo jižních Čech
 

5.10. Okresní kolo ZHVB - Kolektiv mladých 
         hasičů - Osika
26.10. Výlov Housarského rybníku + prodej ryb

                    

15.6. Návštěva Národního technického muzea Praha (mladí hasiči)

23.6. Hasičské závody - Střížovice ( JHHL )
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Martin Waszniowski

29.6. Hasičské závody - Mosty (JHHL) 5.10. Okresní kolo ZHVB - Kolektiv mladých hasičů - Osika

Plánované kulturní akce: 

11.12.2024 Česko zpívá koledy v 18,00 na náměstí
14.12.2024 Vánoční koncert v 18,00, OÚ Kunžak
23.12.2024 Betlémské světlo v 16,30 u kostela
 25.1.2025  Ples ZD
   1.3.2025  Masopust
   8.3.2025  Karneval
 22.2.2025  Motozábava, sál ZD
 22.3.2025  Ples SDH
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Činnost seniorů STP  
KUNŽAK za 2. pololetí 2024 

K druhému pololetí má naše organizace 113 členů.
V  červenci jsme oslavovali narození vnoučat a 

pravnoučat. 
Objeli jsme všechny domovy důchodců, penzion, 

navštívili naše členy, předali dárky, foto a strávili všude 
hezké odpoledne.

1 4 . s r p n a j s m e s e s e t k a l i 
v  kavárně ,,Kafíčko‘‘ v  Kunžaku a probrali úkoly 
výboru a pak jsme přivítali Radmilu Winklerovou, 
která pozvala celý výbor na pohoštění. Předsedkyně 
předala dárkový balíček, Helenka a hoši kytičku, 
ostatní členové nějaký dárek. Bylo to hezké posezení.

17.srpna jelo našich 49 členů autobusem s řidičem 
Josefem Fedorem a společností B.N.B. BUS Dačice do 
Týna nad Vltavou na otáčivé hlediště, kde se konala 
veselohra ,, Veselý Windsor “.

7.září jsme jeli na jednodenní zájezd do obce Slup u 
Znojma, kterého se zúčastnilo 48 členů, a hlavní akcí 
byly slavnosti pečení chleba (oškvarkový a cibulový ) 
ve vojenské pekárně. První zmínka o mlynáři ze Slupi a 
tím také o mlýnu je z  roku 1512 církevní vrchností 
ženského kláštera. Po zániku ho vlastnila hrabata 
z Altanu – a roku 1790 došlo následně k přestavbě do 
renesanční podoby.

V  roce 1810 mlýn přešel do vlastnictví svobodných 
mlynářských rodů až do roku 1938, kdy byly 
provedeny rozsáhlé úpravy strojního zařízení, které 
plnilo svou funkci do roku 1951 a ještě 6 let fungoval 
jako šrotovna. Poslední majitelé Juráčkovi jej získali 
jako konfiskát po druhé světové válce.

Vnesli jej jako podíl do JZD a v roce 1970 jako podíl 
státu. Technické muzeum Brno převzalo mlýn ve Slupi 



 22

do své správy v  roce 1976. Mlýnice zůstala v  plném 
rozsahu.

V kronice jsme je pochválili za vzornou přípravu bez 
jediné chybičky, jsou moc šikovní, dík velký Helence, 
Božence a Jarušce.

Jelikož se Jiřina Filsaková nedožila 85 let, Olina a 
Mirek Popelovi v den výročí ve Člunku položili kytici. 
Za celou rodinu Filsaků poděkovala celému výboru 
dcera Jiřina Kostková.

18.10.2024 pořádala jednota Orel Telč divadelní 
představení  ,, Dokud se randí “. Zúčastnilo se 6 auty 30 
členů.

6.11.2024 jsme měli v  bistru U Šindelářů tanečky, 
hudbu zajistili páni Severa a Tichý. Zúčastnilo se 60 
členů.

16.11.2024 se chystáme do orlovny Telč na 
představení ,,Dokud nás rodiče nerozdělí“.

4.12.2024 budeme mít taneček u Šindelářů, hudba 
páni Severa a Tichý, přijde také Mikuláš, anděl a čert, 
bude mít pytel a šup s neposedy do něj.

Do konce roku mají 3 naši členové životní výročí, 
připraveno máme přání a balíček.

Děkujeme všem našim sponzorům za finanční 
pomoc, že můžeme pořádat tyto akce.

Díky celému našemu výboru – hlavně Helence, stará 
se moc a já jsem moc ráda, že jsem s vámi mohla prožít 
Radmilky 75 narozeniny, divadla a další zajímavé akce 
a výlety.

Přeji všem hodně zdravíčka, hezké Vánoce s 
rodinou, dětmi, 
vnoučaty a ať se 
všichni sejdeme i 
se mnou, jsem 
d l o u h o d o b ě 
nemocná, nyní u 
dcery ve skvělé 
p é č i , b u d u 
bo jovat a ť s e 
také uzdravím a 
s e t k á m e s e 
v  roce 2025 na 
dalších našich 
akcích. 

   Foto a text 
Božena 

Matoušková, 
kronikářka MO 

STP 
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